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TROBADA FORMAL AMB EL CAP DE L’EXECUTIU

L’assistència lletrada des de l’inici
centra la reunió d’advocats i Govern

EVA ARASA*
ANDORRA LA VELLA

33 Membres de la junta del Col.legi d’Advocats es reuneixen amb Bartumeu, a la dreta, ahir.

TONY LARA

Rascagneres confia
que la reivindicació
històrica serà una
realitat aquest any

E
l Col.legi d’Advocats confia
que aquest any es podrà do-
nar compliment a una de
les demandes històriques

del col.lectiu: l’assistència lletrada
des del moment de la detenció per
part de la Policia. Aquesta és una de
les conclusions de la reunió que el
col.legi va mantenir ahir amb el cap
de Govern, Jaume Bartumeu, per
tractar també de la futura llei de la
carrera judicial i l’elaboració del co-
di de procediment civil. Tot i que
des de l’Executiu no es va informar
de cap acord en ferm, el Col.legi
d’Advocats sí que va constatar la vo-
luntat de tirar endavant aquestes
qüestions per part del Govern.

El recentment reelegit degà del
Col.legi d’Advocats, Jean-Marie Ras-
cagneres, va assistir a la reunió
acompanyat de Sophie Belloch i An-
toni López, també revalidats com a
membres de la junta directiva de
l’entitat. L’objectiu de la trobada
amb Bartumeu era exposar les pro-
postes del col.lectiu d’advocats i Ras-
cagneres es va mostrar convençut
que l’assistència lletrada des del mo-
ment de la detenció, i amb l’objectiu
que l’advocat pugui ser present al
primer interrogatori, es podrà con-
cretar aquest any mateix.

El degà del Col.legi d’Advocats va
assenyalar que ja hi ha hagut alguns
defensors que han sol.licitat la nul.li-
tat dels judicis que afecten els seus

representats, precisament pel fet
que no van disposar d’aquesta as-
sistència des d’un primer moment.
De fet, hi ha jurisprudència del Tri-
bunal Europeu dels Drets Humans
d’Estrasburg que fixa aquest requisit
i Rascagneres va ser prou contun-
dent: «Vull que el meu país estigui a
l’altura de la majoria d’Europa pel
que fa a les garanties processals».

GUÀRDIES / Rascagneres va reiterar
que els lletrats del Col.legi estarien
disposats a fer torns de guàrdia de
24 hores mentre no s’aprova la mo-
dificació del Codi Penal que ha de fi-
xar l’assistència des de la detenció.
En aquest sentit, Rascagneres va dir
que «no hi hauria d’haver proble-
mes per ampliar garanties, tal com

es va fer l’any 1993, tot i que encara
no es disposi de la modificació».

Un altre dels aspectes clau per al
Col.legi d’Advocats és l’aprovació
d’una llei de la carrera judicial. Refe-

rent a aquest tema, el mateix degà
del col.legi espera que el projecte de
llei estigui enllestit aquest any. La
llei afectaria magistrats i advocats i
serviria, entre d’altres, per establir
l’obligatorietat d’una formació ini-
cial en Dret andorrà i una formació
continuada: «Els advocats hem d’es-
tar al dia forçosament i cal aquesta
formació», va assegurar Rascagneres.

Finalment, en la reunió es va par-
lar de la redacció del codi de proce-
diment civil. En aquest cas, el degà
considera que el procés serà més
llarg, ja que «cal la participació de
persones expertes, catedràtics de
Dret processal, per tal de tenir un
text eficient i adaptat a la realitat
del país». H
*earasa@andorra.elperiodico.com

Estrasburg fixa la
presència dels
defensors a
l’interrogatori

33 El Col.legi d’Advocats d’An-
dorra fa temps que reivindica
l’assistència lletrada des del mo-
ment de la detenció, fet que im-
plicaria passar dels torns de
guàrdia de 12 hores als de 24
hores. Segons Rascagneres, la
presència de l’advocat en el pri-
mer interrogatori és una nova
mesura que s’haurà d’aplicar
tard o d’hora, ja que ho dicta la
sentència europea Salduz del
Tribunal Europeu de Drets Hu-
mans. «Tenint en compte aques-
ta sentència del Tribunal Euro-
peu, la defensa immediata des
de l moment de la detenc ió
s’haurà d’aplicar i ja només que-
da marcar dates al calendari per
enllestir-ho», va explicar Rascag-
neres.

33 Pel que fa al cobrament
d’aquest servei extra, no s’espe-
ra que augmentin els honoraris
que ja cobren els advocats per
les guàrdies. Segons va explicar
Rascagneres, els dies de guàrdia
són cobrats a 180 euros si hi ha
algun tipus d’intervenció. «Els
advocats no demanen cap canvi
en la remuneració; l’objectiu que
perseguim és la defensa des de
l’inici, tal com es fa en molts sis-
temes europeus», va explicar
Rascagneres.

33 Alguns advocats han co-
mençat a demanar la nul.litat del
judici per manca de garanties
processals. Tot i que no hi ha
cap consigna circulant entre els
defensors, Rascagneres preveu
que aquest argument s’utilitzi en
més casos.

b El projecte de llei de
la carrera judicial
també pot enllestir-se
aquest 2010

J. M. RASCAGNERES

«Vull que el meu país
estigui a l’altura de la
majoria dels països
d’Europa pel que fa a
les garanties
processals»

DEGÀ DEL COL.LEGI D’ADVOCATS

Barcelona vol que Andorra
allotgi esportistes per als Jocs

JOCS OLÍMPICS I PARALÍMPICS D’HIVERN DEL 2022

b

EL PERIÒDIC
BARCELONA

b

ONA MORANTE

33 Uns esquiadors, en unes pistes d’Andorra.

L’informe proposa que
el Principat pugui ser
subseu

L’Ajuntament de Barcelona especifi-
ca que alguns indrets d’Andorra i el
Pirineu francès pugin allotjar espor-
tistes i entrenaments en el marc dels
possibles Jocs Olímpics i Paralímpics
d’Hivern del 2022. El consistori bar-
celoní, segons va explicar ahir
l’ACN, ha inclòs aquesta proposta en
un informe que ha elaborat amb
què vol marcar el full de ruta per a

l’organització de la candidatura Bar-
celona-Pirineu dels Jocs.

En un dels apartats de l’informe
on parla de les instal.lacions d’esquí
s’especifica que hi ha, a més de les
estacions catalanes, en l’entorn del
Pirineu «cinc estacions a Andorra i
deu al Pirineu francès, en una
distància raonable, que encara que
no es tinguin en consideració per al
projecte Barcelona Pirineus 2022,
poden permetre ampliar l’oferta

d’entrenament i d’estada als dife-
rents equips nacionals, en el període
previ a la celebració dels Jocs», diu
l’informe. D’aquesta manera, Barce-
lona fa una mirada cap a Andorra i
França per a una possible coopera-
ció de cara als Jocs.

Tot i això, en aquest informe de
l’oferta hotelera i dels equipaments
que es necessitaran se’n detalla ben
poc. Amb tot, s’aclareix que caldrà
determinar on seran les seus dels di-
ferents esports i les viles olímpiques
per conèixer exactament què neces-
sitarà cada punt. Així, es diu, que
s’establirà un diàleg amb tot l’en-
torn afectat, que emmarca des de
Barcelona fins a Tolosa, amb El Prin-
cipat enmig, per definir la nova visió
del projecte. L’Oficina Tècnica que
desenvoluparà el projecte ja disposa
de 400.000 euros per al 2010. H

Es preveu contactar
amb Andorra i França per
parlar de cooperació


